
Rada Gminy w Waśniowie

Protokół nr IV/2018
z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie

odbytego w dniu 28.12.2018r.
Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Obrady

rozpoczęto 28 grudnia 2018 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:15 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.
Obecni:
l. Tadeusz Buczkowski
2. Janusz Bugajski
3. Mirosław Chamera
4. Krzysztof Chojnacki
5. Janusz Jop
6. Marek Kaczmarski
7. Piotr Kwaśniak
8. Dariusz Nowak
9. Andrzej Ostatek
10. Łukasz Pawłowski
II. Mariusz Sala
12. Danuta Serwicka
13. Krzysztof Surowiec
14. Małgorzata Ślusarz
15. Małgorzata Wzorek

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył czwarte posiedzenie Rady
Gminy tej kadencji i poprosił o sprawdzenie quorum.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne,

gdyż na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 15 Radnych. Przewodniczący Rady
powitał radnych powiatowych: Janusza Gołdyna Marka Bilskiego, Wójta Krzysztofa
Gajewskiego, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Kierownik CUW Iwonę Wiśniewską, Kierownik
GZOZ Waśniów Renatę Lipkę, Kierownik GOPS Janinę Kamińską, Kierownik GBP Barbarę
Kozłowską oraz Dyrektor GOKiS Marzenę Karcz.

3. Przyjęcie porządku obrad.
I'rzewodniez'ley odczytał por Lądek obrad:
l. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Waśni ów na lata 2019-2023
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Waśniów na

2019 rok
8. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie uchwalenia regulaminu dostarczenia wody

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Waśni ów
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.



Przewodniczący przypomniał, że porządek obrad został przesłany radnym. Zapytał, czy
mają jakieś pytania. Pytań nic było. Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.
Wyniki glosowania
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GLOSU: O, NIEOBECNI: O
Wyniki imienne:
ZA (15)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Lukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo wyłożone godzinę przed rozpoczęciem

obrad oraz jest dostępny w Biurze Rady. Radni mogli zapoznać się z jego treścią.
Przewodniczący zapytał, czy radni mają jakieś pytania bądź zastrzeżenia do jego treści. Radni
żadnych pytań nie mieli. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki glosowania
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GLOSU: O, NIEOBECNI: O
Wyniki imienne:
ZA (15)
Tadeusz Buezkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Lukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie.

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.
Wójt Gminy Krzysztof Gajewski dokonał szczegółowego sprawozdania z prac i spotka6

wykonanych w czasie pomiędzy sesjami (szczegóły w nagraniu).

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Waśni ów na lata 2019-2023.

Przewodniczący wyjaśnił, że odbył się przetarg dotyczący polityki śmieciowej, który
poszedł nie po myśli samorządu. Aby nie wstrzymać działalności polityki śmieciowej na
terenie gminy musieli dokonać korekty. Poprosił panią Skarbnik aby omówiła projekt WPF
i budżetu, ponieważ są one równoległe.

Skarbnik poinformowała, że oba projekty uchwał są najważniej szym i dla tinansowania
i funkcjonowania gminy. Działalność samorządu opiera się na środkach finansowych. Projekt
WPF przedkłada pan Wójt wraz z projektem uchwały budżetowej na dany rok. Projekt
omawiany był szczegółowo na komisjach Rady Gminy. Pani Skarbnik wyjaśniła, że projekt
WPF obejmuje lata 2019-2023, okres WPF zależy od długości realizowanych przedsięwzięć
a także spłaty zobowiązań z racji zaciągniętych zobowiązań. Do projektu WPF dołączone są
3 załączniki:



l. Wieloletnia Prognoza Finansowa, (WPF jest zgodna co do danego roku z uchwałą
budżetową)
2. Wykaz przedsięwzięć do WPF
3. Objaśnienia do WPF

Skarbnik podkreśliła, że planowane wydatki bieżące nie mogą przekraczać
planowanych dochodów bieżących na dany rok budżetowy - wymóg art. 242 ustawy
o finansach publicznych. Dodała, że gmina ma dobrą zdolność finansową i kredytową, mówi
o tym wskaźnik na dany rok budżetowy, który na rok 2019 wynosi 5,97% i określa możliwość
spłaty zobowiązań (ok. 2 mln zł rocznie kapitału plus odsetki). Spłata kredytu na rok 2019
wynosi 981 900zł , 900 OOOzł- rata oraz odsetki - 81 900zl.

Skarbnik poinformowała, że \\'Ykonano autopoprawkę do budżetu i do WPF z uwagi
na śmieci. Dołożono do budżetu po stronie dochodów i wydatków kwotę 231 360 zł - kwota
wprowadzona w WPF i w budżecie na rok 2019. O pienvszej poprawce rozmawiano już na
komisji, tj. o 124567 zł - projekt e-pracownie, który jest finansowany z RPO (szkoły
w Waśniowie i w Mominie). W sumie przedłożony projekt WPF i budżetu gminy na 20l9r
zwiększa się po stronie dochodów i wydatków 0355 927zl. Środki na e-pracownie 116781zł
z RPO i 7 786zł z budżetu państwa zostały przedłożone Radzie w dodatkowym dokumencie
dot. zmian w projekcie budżetu i WPF. W ostatniej chwili \\'Ynikła sprawa śmieciowa,
dołożono 231 360zł do wpłat ludności, ponieważ śmieci muszą się bilansować. Skarbnik
wyjaśniła, że stawki za śmieci na pewno pójdą w górę ale będą ustalane po nowym roku;
Skarbnik dodała, że starali się rozliczyć rok 2018 ponieważ, środki które zostaną z nadwyżki
z opłaty za odpady z 2018r będzie można przeznaczyć na działalność śmieciową. Wstępnie
jest to kwota ok. 20000zł, która pomniejszy wpłaty ludności w roku 2019 i zostanie
uwzględniona przy ustalanych stawkach opłat za śmieci.

Przewodniczący poprosił panią Skarbnik, aby na bieżąco informować o zmianach
w projektach aby każdy z radnych mógł nanieść poprawki.

Pani Skarbik zgodziła się i zaproponowała, aby zmiany nanieś w uchwale budżetowej,
Dodała, że otrzymano pozytywną opinię projektu uchwały WPF na lata 2019-2023. Uchwała
została przekazana panu Przewodniczącemu.

Skarbnik przeszła do omówienia projekt budżetu na 2019 rok. Przedstawiła
i poprosiła o wprowadzenie poprawek w projekcie uchwały. Paragrafy po zmianach
otrzymują brzmienie:
SI:
Dochody budżetu: 32 851 5l6zł,
- dochody bieżące 28 743 265zł,
- dochody majątkowe 4108 251zł,
S 2:
punkt I:

Wydatki: 32 564 905zł,
-wydatki bieżące 25 542 077zł,
- wydatki majątkowe 7220 828zł
punkt 4.
Wydatki majątkowe na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z budżetu
Unii Europejskiej oraz innych źródeł zagranicznych, niepodlegających zwrotowi realizowane
w roku budżetowym: 5 858 970zł,
S4:
rezenva na zarządzanie kryzysowe 87 OOOzl.
S8:



ustala się dochody w kwocie 581 360zł z tytułu ""'Pływów zagospodarowania odpadami
komunalnymi i wydatki w kwocie 581 360zł na funkcjonowanie systemu gospodarowania
odpadami komunalnymi.

Takie zmiany wprowadzono w budżecie na rok 2019, łączna kwota po stronie
dochodów i wydatków wynosi 355 927zł: 231 360zł zwiększenie środków na gospodarowanie
odpadami i zadanie, które przeszło z zadania rocznego na wieloletnie: 124 567zł na
e-pracownie. To były wszystkie poprawki w zakresie budżetu na rok 2019.

Przewodniczący przypomniał radnym, że zmiany dotyczą również projektu WPF.
Wyjaśnił, że wprowadzają poprawki w projekty, które nie były głosowane na komisjach
i najpierw przegłosują wprowadzenie poprawek.

Skarbnik potwierdziła, że dochody w 2019r i wydatki o są zwiększone 365 927zł
i muszą być też naniesione w WPF na rok 2019. Krótko omówiła projekt budżetu na 2019r.
Planowane dochody budżetowe wynoszą 32851 516zł a dochody majątkowe 4 108 251zl.
W budżecie gminy dochody majątkowe stanowią 12,5% zaś dochody bieżące 87,5%.
Dochody własne gminy, którymi gmina gospodaruje wynoszą 6482 661zł i stanowią 19%
planowanych dochodów, 40% stanowi subwencja 13 143 333zł, dotacje celowe stanowią 28%
9117 27lzl. Wśród dochodów bieżących wyróżnia się dochody z tytułu opłat za wodę, najmu
opłat mieszkań komunalnych, podatków i opłat komunalnych. Planowane w-pływy:
- z podatku rolnego 1 205 OOOzł,
- z podatku od nieruchomości 530 OOOzł(gmina sama sobie płaci 98 OOOzłpodatku),
- od środków transportowych 55 OOOzł,
- podatku leśnego 65 OOOzl.
Skarbnik dodała, że są to główne podatki z budżetu gminy. Udziały stanowiące dochód
budżetu gminy, udziały w budżecie państwa w PIT i CIT to kwota ok. 3 000 OOOzl.
Przypomniała, że stawki podatkowe zostały na poziomie lat ubiegłych, są nie podnoszone od
co najmniej 20 16r. oraz obowiązuje uchwała z 20 13r w sprawie zwolnienia mieszkań.

Wydatki budżetu gminy są obowiązkowe art.7 ust.2 o samorządzie określa, że wydatki
obowiązkowe musi gmina zapewnić m. in. zapewnić finansowanie zadań w zakresie
utrzymania dróg, oświaty, opieki społecznej, administracji, porządku i czystości w gminie,
gospodarki komunalnej. Największym wskaźnikiem wydatkowym jest opieka społeczna - ok.
30% budżetu, prawie 10 000 OOOzł; następnym jest oświata 25%, administrację 9%,
utrzymanie dróg 6%, gospodarka komunalna 7%. W budżecie mamy też zabezpieczone
środki na dotacje celowe:
- linansowanie małych szkół, szkoły w Boleszynie i w Nowym Skoszynie,
- dotacje dla OSP,
- dotacje dla organizacji pozarządowych,
- na fundusz rehabilitacyjny - 20 OOOzłna rehabilitacje naszych mieszkańców.
To wszystko zaplanowane w budżecie gminy na rok 2019. Budżet gminy na rok 2019 jest
budżetem nadwyżkowym, różnica pomiędzy dochodami a wydatkami stanowi kwotę
286 611zl. W budżecie zaplanowano:
- sp/atę kredytu 900 OOOzłwraz z odsetkami,
-dotacje dla instytucji jak: OSP w Garbaczu i Witosławicach; zaplanowano pożyczkę pod
środki PRaW, ponieważ OSP jako organizacja musieliby zaciągnąć kredyt w banku a nie
mają środków na spłatę odsetek, później dostaną refundację i zwrócą do budżetu gminy
środki, które otrzymają z PRaW.
Po stronie dochodów i wydatków zaplanowano oraz zabezpieczono
- kwotę 581 360zł na gospodarkę śmieciową: 50000zł na utrzymanie tego systemu
i administrowanie systemem śmieciowym, i 531 360zł na wywóz i utylizację śmieci z terenu
gmmy.
- 30 OOOzłna wymianę pieca, (dotacja z budżetu gminy 2 OOOzł);



- dofinansowanie dla szkoły w Nowym Skoszynie, ponieważ pani dyrektor wystąpiła
z wnioskiem o dalsze finansowanie budowy tej szkoły. W 2018r. przeznaczono na tą szkołę
50 OOOzł,w 20 17r. 30 OOOzł,w sumie 80 OOOzl.Planują jeszcze 30 OOOzłna kolejny rok.
Skarbik wyjaśniła, że posiadają pozytywną opinię w sprawie przedłożonego projektu uchwały
na rok 2019. Gmina zabezpieczyła podstawowe obowiązkowe zadania wynikające z ustawy
o samorządzie oraz innych ustaw. Posiada zdolność kredytową, zaciągnięte zobowiązania nie
są zagrożeniem dla gminy. Podziękowała za uwagę, poprosiła o zadawanie pytań i przyjęcie
przedłożonych dwóch projektów uchwal.

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos w sprawie wprowadzonych
poprawek. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący podał pod głosowanie wprowadzenie
poprawek do uchwały.

Glosowano w sprawie:
wprowadzenia poprawek do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Waśniów na lata 2019-2023.
Wyniki glosowania
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O,BRAK GLOSU: O,NIEOBECNI: O
Wyniki imienne:
ZA(15)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Lukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

Wprowadzenie poprawek przyjęto jednogłośnie.

Przewodniczący poinformował o przejściu do głosowania za projektem uchwały WPF na
lata 2019-2023. Czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie tego projektu?

Radny Janusz Bugajski, przewodniczący Komisji budżetu i inwestycji zgłosił chęć
zaopiniowania projektu budżetu na 2019 r i WPF na lata 2019-2023 przedstawionego przez
panią Skarbnik. Zauważył, że jest to budżet, w którym jest niewielka nadwyżka, która będzie
przeznaczona na spłatę zobowiązań, tym bardziej, że w ubiegłej kadencji nie podnosili
podatków i również teraz nie podnieśli podatku rolnego, co jest znaczące dla gminy rolniczej.
Do projektu budżetu dołączona jest pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej.
Projekt budżetu od strony formalno-prawnej jest skonstruowany prawidłowo. Wnosi
o przyjęcie projektu budżetu jak i WI'F na kolejne lata.

Radny Krzysztof Surowiec, przewodniczący Komisji samorządowej, prosi radnych
o przychylenie się za tym i przyjęcie tego budżetu, który był długo omawiany na komisjach
i dziś.

Radna Małgorzata Wzorek, przewodnicząca Komisji oświaty, zdrowia, pomocy
społecznej, kultury i sportu uważa, że przedstawiony budżet jest racjonalny. Pani Skarbnik
szczegółowo objaśniła, zarówno budżet jak i WPF, i również wnioskuje o przyjęcie
przedstawionych projektów.

Radny Lukasz Pawłowski. przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji, również
wnosi o przyjęcie tego wniosku. Dziękuję pani Skarbnik i panu Wójtowi za przygotowanie
tego budżetu. Jak co roku ten budżet jest dobrze ułożony, pod mieszkańców gminy, uważa,
że każdy skorzysta z tego projektu. Prosi radnych o przyjęcie budżetu.

Wójt wyjaśnił obecnym, że od wielu lat budżet jest tak układany aby do każdej wydanej
złotówki przyciągnąć dwie lub jedną. Daje to inne możliwości inwestycyjne. Gmina nie jest
potentatem finansowym jeśli chodzi o dochody, samorząd jest typowo wiejski, nie ma
żadnych innych większych podatków. Gmina ma wzorowe zarządzanie środkami, które są w
jej dyspozycji, i które mogą być pozyskane z zewnątrz. Zabezpieczono środki: drugi etap



rewitalizacji - jest na liście rezerwowej, pisane są kolejne projekty, które dają możliwość
pozyskiwania środków zewnętrznych. Patrzą na swoje finanse gminy jak i na podatników.
Podatki są na poziomie ok. 60% maksymalnych stawek określonych przez Ministerstwo
Finansów. Widząc kondycję gminy rolniczej patrzą bardzo realnie, mając świadomość, że
zawsze mają większe inspiracje i potrzeby. Analizując sytuację, patrząc przez pryzmat
wpływów ( za odpady, podatki, opłaty wodę itd.), widzą, że jest grono osób która sobie nie
radzi z finansowaniem, ich środki finansowe są niewystarczające i nie pozwalają na bieżące
opłaty. Bardzo szybko rozrasta się sfera niesienia pomocy społecznej, coraz więcej ludzi
obejmowanych jest świadczeniami. Niektórzy pozostają sami i bez wsparcia najbliższych nie
radzą sobie finansowo. Wykorzystują środki, o które mogą się się ubiegać: np. służba zdrowia
- ośrodki zdrowia, hala sportowa, przydomowe oczyszczalnie, 42 km dróg asfaltowych
wybudowanych w ciągu ostatniej kadencji, daje to bardzo rozwiniętą sieć i bezpieczeństwo
oraz maksymalne wykorzystanie środków z PROW, ze środków na poprawę infrastruktury
drogowej, z KOWR itd. Uważa, że tak jak w latach poprzednich, tak i ten rok zaplanowany
jest z naciskiem na środki zewnętrzne. Podziękował i też wnosi o przyjęcie tego budżetu.

Przewodniczący podziękował, za zabranie głosu. Podkreślił, że ten budżet jest
dopracowany na miarę możliwości gminy, choć możliwości się zmniejszają. Ostatnie dwa lata
budżetowe były dobre. Z dobrym spojrzeniem idą w 2019 rok, niemniej jednak już na wstępie
stopują ich wydatki, zwiększone od planowanych, na politykę śmieciową. Są głosy że gminy
mają być dociążone kosztami pozyskania wód głębinO\vych - nie zostało to jeszczc
sprecyzowane, ale to ich niepokoi. Kolejną sprawą jest przesył i koszty energii, nie wiedzą do
końca co będzie z gminami i przedsiębiorcami. Podwyższenie kosztów przedsiębiorców
zwiększy koszty produktów, a zwiększenie kosZlów prądu na rzecz gminy i będą musieli się
zastanowić co zrobić ponieważ gmina posiada bardzo rozbudowaną sieć latarni ulicznych.
Budżet skonstruowany optymistycznie ale niepewność jest. Radni nie podnieśli podatku
rolnego ale jeśli koszty będą wzrastać to będą musieli skądś wziąć pieniądze. Radni z jednej
strony bronią interesów mieszkańców, a z drugiej strony muszą dbać o rozwój gminy. Muszą
ważyć i rozważać różne możliwości, inni mogą nam zazdrościć jednomyślności. Wszelkie
sukcesy i porażki biorą na siebie. Budżet będzie zmieniany niejednokrotnie ale chciałbym aby
był zmieniany kiedy gmina otrzymuje środki, a nie kiedy muszą je ograniczać. Do tej pory
się im to udawało. Procent zadłużenia jest niewielki. Wchodzą optymistycznie w nowy rok,
choć z nutką niepewności. Jest za przyjęciem tego projektu.

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Waśniów na lata 2019-2023.
Wyniki glosowania
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GLOSU: O, NIEOBECNI: O
Wvniki imienne:
ZA (15)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Waśni ów na
2019 rok.



Przewodniczący przypomniał, że jako pierwsze głosowanie w sprawie naniesionych
poprawek, które wyjawiła pani Skarbnik. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie
wprowadzonych poprawek. Chętnych nie było. Przystępujemy do głosowania.
Przewodniczący poddal wprowadzenie poprawek do uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Wprowadzenie poprawek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Waśni ów na 2019 rok.
Wyniki glosowania
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O
Wyniki imienne:
ZA (15)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

Poprawki do budżetu zostały wprowadzone jednoglośnie.

Przewodniczący przeszedł do glosowania w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Waśniów na 2019 rok, zapytal czy ktoś chcial zabrać glos w sprawie wprowadzonych
poprawek. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Waśni ów na 2019 rok.
Wyniki glosowania
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O
Wyniki imienne:
ZA (15)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

Projekt przyjęty jednogłośnie. Przewodniczący pogratulował Wójtowi i pani Skarbnik
przyjęcia budżetu.

Wójt podziękował Przewodniczącemu i radnym za zgodność i zrozumienie. To dla nich
bardzo ważne, razem tworzyli ten budżet. Budżet jest dobrze dopięty. Podziękował
wszystkim pracownikom i kierownikom oraz radnym za zainteresowanie, zaangażowanie.
Zgodził, się że budżet pewnie będzie jeszcze wiele razy modyfikowany. Uważa, że wspólnie
będą rozwijali ten budżet najlepiej jak potrafią. Podziękował radnym w imieniu swoim
i pracowników.

Przewodniczący złożył podziękowania na ręce kierowników ponieważ budżet w dużej
części składa się z tzw. pieniędzy znaczonych, którymi każdy z kierowników posługuje się w
zakresie swojego budżetu, w którym rada gminy nie może manewrować. Rada dysponuje
niewielkim wycinkiem tego budżetu.

Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczenia wody
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Waśniów.

Przewodniczący poinformował obecnych, są zakusy, żeby dociążyć gminy poborem na
Wydobycie wód wgłębnych. Gmina nie może czerpać dochodów za samą wodę, musi
bilansować koszty przesyłu wody. Wzrost tych kosztów będą musieli rozłożyć na
mieszkańców ale nikt nie lubi podwyżek. Projekt był szeroko dyskutowany na komisach.
Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie.



Pan Wójt przypomniał, że uchwala była omawiana szczegółowo na komisjach, oraz była
procedowana do wszystkich instytucji, które muszą wydać opinie m.in. : Sanepid, Wody
Polskie, ochrona środowiska. Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków,
zmieniony ze względu na zmiany ustawowe, po konsultacjach prawnych przyjął formę
ostateczną. Wójt poinformował obecnych, że woda w gminie jest jedną z naj tańszych w
województwie. Gmina posiada stosunkowo nowe sieci wodociągowe. Jest stosunkowo mało
awarii sieci wodociągowych, dostosowany system wodociągowania w Kowalkowicach,
Piotrowie i w Waśniowie i ujęcia wody wg nowych technologii parametrów, nowy system
napełniania zbiorników i powiadamiania SMS-owego o nadmiernym rozbiorze wody,
założone kolejne elektro zasuwy, które ograniczają nadmiar wypływu wody. Przeprowadzono
cały proces zmodernizowania ujęcia wody w Kowalkowicach i Waśniowie. Został tylko
proces dokończenia pętlowania sieciowego i modernizacja ujęcia. Ma nadzieję, że pojawią się
środki na ograniczenie wapnia w wodzie. Poinformował, że układ sieciowy jest w miarę
dostosowany do parametrów. Czekają na uruchomienie programu aby zbiorniki ciśnieniowe,
wieżowe w Śnieżkowicach i Szarotce zmienić na zbiorniki monolityczne, wyższe o ok 4 m
(aby podnieść ciśnienie statyczne wody).
Pan Wójt odniósł się do opłaty środowiskowej - wykonane są opomiarowania wszystkich
ujęć wody, liczniki są oplombowane i co pół roku dokonywana jest opłata za pobraną wodę.
Były zapowiedzi wzrostu ceny opłaty środowiskowej, \\1edy cena wody poszłaby w górę.
Uważa, że dobrze, że gmina posiada zbiorniki ciśnieniowe (grawitacyjne) i tylko
3 przepompownie w Witosławicach, Skoszynie i Kraszkowie - dzięki temu nie ma
problemów w dostawie wody, nawet kiedy jest awaria energii. Aby zapobiec tym zjawiskom
zabezpieczone są regeneraty prądotwórcze. Daje to mobilność i gwarancję pracy systemu.
Ceny wody zostały utrzymane na tym samym poziomie i ponoszone są tylko koszty
eksploatacji. Dodał, że jeżeli ceny środowiskowe lub ceny energii wzrosną, nie utrzyma się
ceny wody na tym poziomie. Wójt poinformował, że większych zmian w tym regulaminie nie
ma.

Przewodniczący zapy1ał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczenia wody
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Waśniów.
Ze względu na problemy techniczne Radny Surowiec, nie mógł zagłosować elektronicznie
i poprosił aby zapisać jego głos: "ZA".
Wyniki glosowania
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GLOSU: O, NIEOBECNI: O
Wyniki imienne:
ZA (15)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera. Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Lukasz Pawłowski,
Mariusz Sala, Danuta Serwieka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

Projekt przyjęty jednogłośnie.

Ad. 9. Sprawy różne.
Przewodniczący ze względu na zmianę części radnych poprosił radnych Rady Powiatu

o przedstawienie si" i kilka słów o sobie.
Radni Janusz Gołdyn i Marek Bilski przestawili się, pogratulowali radnym uzyskania

mandatu, oraz złożyli życzenia noworoczne.



Radny Bilski pogratulował przyjęcia budżetu. Uważa, że gmina się rozwija, jest wykonywane
wiele inwestycji, których on jako mieszkaniec gminy Kunów zazdrości. Dodal, że budżet jest
dobrze realizowany, gmina się nie zadłuża i dalej życzy
Radny Gołdyn obiecał radnym, mogą liczyć na jego wsparcie na tyle ile będzie mógł
zadziałać powiat.

Radny Bilski dodał, że finanse powiatu nie są rewelacyjne, ale od pewnego czasu nie
były. Cieszy się, że gmina dołożyła środki do dróg powiatowych i udało się zrealizować
zadania ponieważ w Kunowie jedna droga "uciekła". Radni powiatowi otrzymali wstępny
budżet, będzie on korygowany, nie napawa optymizmem. Ma nadzieję, że programy,
inwestycje na gminach powiatu będą powstawać i jakoś sobie z poradzą z problemami, które
ma powiat. Ma nadzieję, że pojawią się nowe środki, które wzmocnią powiat. Życzył
wszystkim wszystkiego najlepszego w Nowym Roku.
Przewodniczący odniósł się do słów radnego Bilskiego. Oznajmił, że w poprzedniej kadencji
miał kilka zapytań o ramowy terminarz sesji. Rada w Waśniowie takiego pojęcia nie ma bo
pracuje, kiedy trzeba, wystarczy jeden telefon i rada się zbiera i dlatego te drogi nie uciekły.
Uważa, że potrzeba czujności i zgrania, a zgoda buduje. Rada zbiera się, kiedy są takie
potrzeby i uważa, że tak będą pracować dałej. Pracują najlepiej jak mogą dla swoich
mieszkańców. Nikt nie wie co będzie w 2019. Zdają sobie sprawę, że budżet powiatu nie jest
w najlepszej kondycji. Podkreślił, że szpital i infrastruktura drogowa są radzie bardzo bliskie
i oczekują w tej kwestii współpracy.
Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciał zabrać głos.

Zgłosił się radny J. Bugajski, który pogratulował Radnym Rady Powiatu wyboru
i złożył życzenia noworoczne. Zwrócił się do pana radnego J. Gołdyna i poprosił, żeby
dołożył starań aby udało się rozwiązać kwestie własności drogi pomiędzy gminą Waśniów
i Kunów lub chociaż na początku monitować sprawę. Chodzi o drogę od Piotrowa do
skrzyżowania w Chocimowie. Poprosił o pomoc i wsparcie w imieniu swoim i mieszkańców
aby sprawa ruszyła po nowym roku, bo kadencja szybko minie. Radny podkreślił że zrobi
wszystko, co w jego mocy aby ta droga powstała.
Radny J. Gołdyn oznajmił, iż wie o całej sprawie i jego priorytetem jest aby tą sprawę zrobić.
Dołoży wszelkich starań aby tą sprawę załatwić. Jest w komisji infrastruktury i na pewno
poruszy tę sprawę i zgłosi Zarządowi. Trwa to już kilka kadencji i to jest teraz najważniejszy
punkt oraz inne sprawy, które dotyczą małej ojczyzny. Dołoży wszelkich starać aby wspierać
lokalną społeczność.

Głos zabrał pan Wójt i poinfonnował, że tak jak mówił Przewodniczący bardzo
ważnym tematem jest szpital i jego zadłużenie oraz zadłużenie powiatu. Rozwój powiatu
może odbywać się przez rozwój gmin a sam powiat będzie miał bardzo ograniczenie
zdolności inwestycyjne. Próby przeniesienia/przerzucenia pewnych spraw na gminy będą
jednym ze skutków. Na terenie gminy znajduje się najdłuższa sieć dróg powiatowych, do
większości z nich dokładano pieniądze z budżetu gminy widząc co się dzieje. Gmina
wykorzystała szereg możliwości, m.in.: wyprzedzające finansowanie zadań, dlatego nie
musiała brać kredytów. Powiat ostrowiecki zalicza się do jednych z największym
zadłużeniem. Nowa droga od Janowic do Mominy: nie ma barier ochronnych, zatoczek,
odwodnień, chodników, wykonano wyłącznie pas jezdny. Gmina musiała z własnych
środków zrobić przejścia, poszerzenia na mostach, przepusty, zatoczki autobusowe. Powiat
realizuje drogi bez infrastruktury około drogowej. Podziękował, za obecność i przekazał
noworoczne życzenia.

Radny Bilski poinformował, że będą się starać aby współpraca między samorządami
przebiegała pozytywnie. Mają nadzieję, ze współpraca będzie i uda im się zrobić tą drogę.

Radny Gołdyn oznajmił, że cieszy się, że padło słowo dialog i będzie starał się aby
współpraca między urzędami układała się bardzo dobrze.



Przewodniczący przyznał, że w ostatniej kadencji nie mogli dogadać się ze starostą a
dialog w radzie to podstawa. Poinformował również radę, że podczas aukcji na rzecz dzieci
niepełnosprawnych z [Zespołu Szkół Specjalnych] przy ulicy Iłżeckiej zebrano 2800 zł (700
zł Rada Gminy, 600zł kierownicy oraz 1300 zł od byłego radnego pana Piotra).

Ad. 10. Zakończenie obrad.
Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie

zamknął czwarte, ostatnie w 2018 roku posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. Obrady
zakończono o 1415 •

Przygotowała:
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Anna Dudek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl
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